

朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱
Chinese Social History 中國社會史

當期課號	0056	Course Number	0056
授課教師	廖寶隆	Instructor	LIAO,PAO LUNG
中文課名	中國社會史	Course Name	Chinese Social History
開課單位	歷史與文明課群(日)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in History and Civilization
學分數	2	Credits	2
課程目標	一、以文字學與人類學為觀點，導入史學發微與生活環境關連的學習興趣 二、認識初民生活內涵，以建立對華夏文化價值的信念三、增進學生對社會變遷的認識與反思	Objectives	To help students to get the knowledge from social change, and lead them deeply thinking about the progress of histrocial process. This program includes : the structure of traditional family, the rural life, the labor of village, the social mobility.
教材	1.各單元教材不一，由老師提供選讀 2.空中大學：《中國近代社會變遷》等	Teaching Materials	
成績評量方式	期中考：30% 期末考：30% 平常成績：40%	Grading	Mid-term exam 30% Final report or exam 30% Student's involment and attendance 40%
教師網頁	-		
教學內容	第一講:中華文化的起源、特性與發展 第二講:中古社會與士人文化 第三講:明清的商業發展與俗民文化 第四講:大航海、貿易與白銀資本 第五講:中國婦女及娼妓史 第六講:中國小說的演變 第七講:中國電影的出現(西洋鏡)	Syllabus	1.Chinese culture origin, characteristic and development 2.The society and intellectual culture in Middle Age 3.Ming and Qing Dynasties' commercial development and vulgar people culture 4.Big navigation, trade and silver capital 5.Chinese women and prostitute history 6.The evolve of the modern Chinese literature. 7.Shadow Magic

尊重智慧財產權，請勿非法影印。